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                            ACTA DE L’AUDIÈNCIA PÚBLICA  

           SESSIÓ DEL 29 DE MARÇ DE 2011 

 

A la Sala de Plens del Districte de l’Eixample, a les 19,10 h del dia 29 de març de 
2011, sota la presidència del Sr. Regidor President l’Il·lm. Sr. Gerard ARDANUY I 
MATA, s’inicia la sessió de l’Audiència Pública de l’estat del Districte. Hi són presents 
el consellers senyores i senyors: Teresa PITARCH I ALBÓS, David ABELLÓ I BAJOS, 
Vicenç ENGUIX I GIMÉNEZ,  Ignasi OLIVA I CORRALES, Xavier PUIGDOLLERS I 
NOBLOM,  Antoni CUBELLS I SEGURA,  Josep Ramon MORELL I SAU, Carles RUIZ 
i RIERA tots ells del grup de CiU; Josep M BACARDIT MONCUNILL, Carme MATA 
BURGOS, Bàrbara ALONSO ESCALANTE, Mercedes PAGE I DÍAZ, Jesús 
ZERQUERA BEURET, Ramon Luis RIO BERNAD tots ells del grup del PSC; Isabel 
GIRALT SAMPEDRO i Josep M. GÓMEZ I GÓMEZ del grup d’ ICVEUiA, Eduardo 
BOLAÑOS RODRÍGUEZ, M Carmen ÁLVAREZ DOMÍNGUEZ, Eugenia ÁVILA 
CORREAS, Jorge MARTÍ SIÓ tots ells del grup del PPC, Trinitat CAPDEVILA i 
BURNIOL i Josep M. SERRANO I MUÑOZ tots ells del grup d’ERC, assistits tots ells 
pel secretari delegat Sr. Jordi FANDOS i CASES, que constata.  

Hi són també presents l’ Il·lm. Sr. Ramon NICOLAU i NOS, regidor del Districte així 
com diferents integrants de l’equip directiu del Districte. 

 
El Regidor President Sr. Ardanuy dóna la benvinguda a tothom, iniciant la darrera 
audiència d’aquest mandat, recorda que hi ha hagut alguna petició d’actes, totes s’han 
anat posant al dia però n’hi ha una que no s’ha pogut posar al dia, la del 19-10 per 
temes tècnics i informàtics, també comentar que en els cartells del districte s’indicava 
que l’hora d’inici era a les 19:30 en canvi a la convocatòria feta per email s’havia 
indicat que seria a les 19:00 hores, per tant si hi ha alguna demanda d’intervenció 
l’atendríem fins a dos quarts de vuit, seguidament ressenya que hi ha diverses 
intervencions demanades i sol·licita concreció en les intervencions, posteriorment hi 
haurà replica si no consideren acurada la resposta, seguidament fa lectura per ordre 
dels ciutadans/es intervinents. 

Sr. Lluís Rabell. 

Bona tarda a totes i tots, com molt bé ha dit el President és la última audiència del 
mandat, i justament acabem aquest mandat amb un horitzó de preocupació, així ho 
veiem des de l’associació, pel que fa a tot un seguit de projectes i de reivindicacions 
algunes d’elles històriques que semblen que estan posades en qüestió pel conjunt de 
la situació i en particular per la política de retallades en matèria social. Els recordaria 
que hi ha dos projectes importants per nosaltres, un d’ells és el conjunt d’equipaments 
de Germanetes i la nostre preocupació és que aquests equipaments es desencallin,  
atès que depèn dels pressupostos de la Generalitat. I una altra preocupació és per la 
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situació en que està el CAP Borrell, que per manca de pressupost en personal no s’ha 
obert. Des d’aquest punt de vista, el tema de les retallades ja us ho dic serà el tema 
principal de la federació i sense anticipar les decisions d’aquesta assemblea puc 
anunciar que no només serà un tema de preocupació, sinó que hi haurà mobilització 
social, no només des del punt de vista veïnal, sinó amb moviments sindicals i 
associatius i tota mena d’associacions ciutadanes. 

Ens han demanat de transmetre a l’opinió pública el tema del Consolat del Marroc. Hi 
ha un col·lectiu de ciutadans i ciutadanes marroquins que van contra la corrupció i que 
fa setmanes que tenen conflicte amb el consolat del Marroc, sobre tot per explicitar al 
veïnat que no volen ocasionar desordres ni molèsties al veïnat, dissortadament aquest 
és troba a l’Esquerra de l’Eixample. Aquest mateix col·lectiu de ciutadans/ciutadanes 
critica les instal·lacions consulars, amb el funcionament normal ja és creen cues i 
molèsties al veïnat, hi ha hagut un desplegament policial que pot crear una certa 
alarma social demanen que no es criminalitzi a aquest col·lectiu, i també ens han 
demanat que desactivem el mal entès i demanen paciència i comprensió al veïnat. 
Moltes gràcies. 

Sra. M. Jesús Pascual. 

Bona tarda, primer de tot donar-vos les gràcies en nombre del barrio por haber 
recuperado un verdadero paseo, el de Pg. de Sant Joan, estamos muy contentos por 
la mejora de la calidad del barrio. Quiero hablar en nombre de los vecinos que rodean 
el local de Bailèn,22 actualmente llamado el Cabaret Berlín. No somos mayores de 65 
años como dicen, hay algunos ancianos bastantes, pero también muchos jóvenes. Nos 
preguntamos durante 12 años, hemos intentado demostrarles a uds. con quejas que 
no podemos dormir ni descansar con ese ruido, que nos obligan a llamar 
continuamente a la guardia urbana a diferentes horas de la noche, que si llegan se 
disuelve la gente que hay en la puerta. Nosotros ya no recuperamos el sueño, día a 
día, hemos ido haciendo denuncias a Regidoria, esto es una obra de teatro sin fin, 
estamos asqueados de las actuaciones similares año tras año que al final nos llevan al 
desengaño y desilusión, y todo porque la Administración está siempre con la palabra 
participación en su discurso. Díganos cómo podemos participar. Actualmente, según el 
Sr. Nicolau, este local tiene varios expedientes sancionadores pendientes que no 
sabemos en qué consisten, son sanciones económicas a cambio de multas o son 
cierres parciales, pero nunca se han planteado revocar la licencia de café-teatro 
indebidamente ejercida a lo largo de 12 años. Como respuesta siempre recibimos la 
misma, que la justicia es muy lenta, y como es lenta, es mejor no actuar de forma 
efectiva y contundente. A base de nuestro empeño y su esporádica colaboración, 
hemos conseguido algún cierre temporal, pero seguido otra vez de una nueva 
reapertura. Queremos explicar en manos de quién estaba este local, el tema de las 
licencias en l’Eixample, con la negativa de realizar una comisión de investigación fuera 
de Ciutat Vella, todo ello ha demostrado que nuestras sospechas y denuncias eran 
mucho más que justificadas. Hemos enviado cartas la última el 19 de noviembre 
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pasado reclamando las actas de las inspecciones pero sin respuesta alguna, siempre 
silencio. Cuál es nuestro futuro? Seguir aguantando el ruido de las noches del próximo 
verano…, ir denunciando continuamente, tapones para el oído, cristales dobles en las 
ventanas. Finalmente no nos queda más que la acción directa. Ustedes nos están 
obligando. En la revista de información Bcn marzo de 2011 leemos que “la ciutat 
aposta per la convivencia” i nosaltres també apostem per la convivència, pero nos 
parece que esa frase es vacía de contenido 

Quizás, hemos aprendido la lección después de 12 años, hemos de prescindir de las 
audiencias, hemos de buscar nuevos mecanismos o vías de comunicación? 
Esperemos que en los programas electorales de los partidos que aspiran a gobernar el 
Consistorio que incluyan soluciones y apuesten por soluciones en situaciones como 
las nuestras. 

Sr. Alex Broch 

Bona tarda, hem escoltat una queixa que s’allarga amb el temps i que no té solució, i a 
l’inici de la queixa, hem escoltat una celebració que és la inauguració del Pg. de Sant 
Joan. Portem molts anys els veïns de la zona demanant aquesta reforma, ho 
celebrem, però esperem que aquesta reforma urbanística comporti una revisió de la 
dinamització de la zona de Pg. de Sant Joan, que ja és utilitzada pels veïns, els que 
viuen allà ja han vist l’afluència de gent abans i ara, sobre tot en els espais infantils. 

No em entès el que passava amb el tema dels vetlladors, per dinamitzar la zona. Hi ha 
conflictes feliçment resolts que han suposat un desgast per part dels veïns i dels propis 
restauradors, perquè no és Pg. de Gràcia ni Rambla Catalunya, feliçment s’ha resolt i 
per tant ho hem d’agrair. Ara es planteja que és el després de la reforma de Pg. de 
Sant Joan, hi ha una alta preocupació que és la sostenibilitat i manteniment, ja hi ha 
indicis per part de la gent que cal mantenir una certa atenció sobre el que passa en 
aquesta zona, demanem sostenibilitat i manteniment en aquesta zona. Pel que fa al 
tema de les motos, no sé si té o no solució. Creiem que és un tema que es pot 
reconduir, no és un tema d’aquesta zona ni de l’Eixample, volia introduir el tema de 
ciutat. No sabem el parc de motos que té la ciutat ni els aparcaments que té la ciutat 
per les motos. El tema de les motos i el de les bicicletes, fa poc en aquesta mateixa 
sala, es va plantejar per part de la Síndica una sèrie de temes sobre en el que podia 
intervenir ella com: brutícia, inseguretat, sorolls, serveis socials, sorolls.... són temes 
que preocupen als ciutadans caldria afegir el de les motos, quan jo venia fins aquí he 
vist unes banderoles en les quals deia no tiris cigarretes per una Bcn néta, cívica, etc... 
Potser s’hagi d’iniciar una campanya de sensibilització als motoristes per tal de que 
aprofitin l’espai d’aparcaments que l’Ajuntament té instal·lats, els motoristes entren 
pels guals potser perquè les voreres d’aquesta ciutat són molt altes, conductes que 
podem qualificar d’incíviques. 

I dit això, jo ara em vull remetre al que vostès mateixos ens han enviat, el mapa 
d’actuacions, ja que estem a final de mandat 2007-2011. En la publicació de les 
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principals intervencions d’aquest període, quan analitzem el barri més gran 
geogràficament de l’Eixample, que és la Dreta, només veiem una intervenció, no 
esperem crear cap conflicte amb cap associació de veïns, al contrari el que busquem 
és solidaritat. Hi ha alguns llocs on tenen vàries intervencions, 9, 8, 4, 5... només la 
Dreta només en té una, la de Passeig de Sant Joan, però cal recordar que és fronterer 
amb Fort Pienc, per tant és el 50x100 de la Dreta, espero que se m’accepti l’ “ironia”. 
Algú va dir que el problema era el nom de Dreta, que hauríem de renunciar al nom i 
passar a dir-nos l’Esquerra de l’Eixample, atès que l’Esquerra gaudeixen d’unes 
intervencions que la Dreta no té, per tant, potser en el proper mandat nosaltres 
podríem ser la Novíssima Esquerra. Ens sentim bastant oblidats en l’aspecte 
d’equipaments, tenim també la inversió de l’escola bressol Carme Viada. 

Nosaltres plantegem i volem que en el proper mandat la Casa Burés és prou 
important, per pensar que enriquiria força tota aquesta zona. A qui pertany aquesta 
Casa Burés? Si pertany a la Generalitat, a l’Ajuntament a terminis, no sabem a qui 
pertany, però el que si demanem és que hi hagi un projecte i un calendari, entenem 
que no és pot solucionar en un mandat. I també molts veïns han plantejat que aquesta 
zona és representativa del tèxtil i Barcelona necessita una zona de moda, que per ser 
fidel a la història del barri, tot el que és pugui fer en aquest mon del tèxtil, podria 
dinamitzar el comerç en tot aquest espai. 

Per finalitzar, ens felicitem pel Pg. de Sant Joan, però hi ha un tema pendent que 
s’hauria d’atendre en el proper mandat, que és la Casa Burés i potser la necessitat de 
no tenir que canviar de nom. 

Sra. Ana Garrido 

Bona tarda a tothom, jo volia parlar dels temes d’ interès de la nostra associació de 
veïns, la majoria de temes que s’han plantejat en aquest mandat, segueixen sense 
resoldre i inclòs han aconseguit que la gent perdi la confiança en aquests actes 
participatius, que no serveixen per res i desisteixen per no perdre el temps. Temes 
com són els sorolls per aires condicionats, música als bars, conductes incíviques en 
els habitatges turístics, aquests temes de cara al bon temps que comença 
empitjoraran. Per alguns sols ens queda la tramitació judicial. 

També vull exposar que moltes vegades hem deixat constància que les actes de les 
audiències públiques no quedaven reflectides en la pàgina web de l’Ajuntament, a 
partir del juliol, no s’ha transcrit ninguna, tant la d’octubre com la de desembre. No 
creiem que això sigui una forma de tractament transparent d’aquests actes. 

La ubicació dels habitatges turístics, el tema d’antenes de telefonia mòbil al barri, ni 
tan sols se’ns ha donat resposta, no costaria res, donar una relació amb totes les 
llicències i activitats que s’han donat al nostre barri.  

L’altre dia vaig preguntar al Districte, sobre les llicències atorgades en els baixos d’un 
edifici cantonada Provença-Casanova. El funcionari em va dir que només n’hi havia 
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una de roba, quan en realitat existeixen 2 bars, una cafeteria, una botiga de roba i una 
sabateria de tota la vida, a més fa un mes ha obert una fruiteria, no sé quina 
transparència i quina informació dóna un funcionari quan diu que n’hi ha una i n’hi ha 
cinc més. 

L’altre qüestió, és sobre la mobilitat, em van transmetre l’altre dia en el Mercat 
provisional del Ninot i jo ho he anat a comprovar, és lo complicat que resulta accedir-hi 
per la gent amb carrets, cotxets i cadires de roda, degut a l’aparcament de cotxes i 
furgonetes i no costaria donar un distintiu perquè només aparqui la gent de la zona, 
perquè sinó hi ha dificultats en l’accés. Un altre tema de mobilitat, és el de les fruiteries 
que ja sabeu que s’han obert moltes últimament al barri, i dificulten la mobilitat perquè 
com són locals petits posen les caixes de fruita al carrer. Fins i tot un dia vaig 
preguntar a un guàrdia urbà que com no tenen espai a dins, han de exposar-ho fora. 
No és qüestió de deixar la ciutat així, perquè sembla que anem enrere. Abans no es 
deixaven posar escales de ferreteria ni material fora, que l’Ajuntament es plantegi una 
conducta envers aquest caos. I la fruiteria cantonada  Provença-Casanova, a més té 
terrassa, aleshores no guarda la distància a vorera per deixar passar a la gent. 

Un altre tema és el de l’AVE, des d’un principi la posició de l’Ajuntament ha estat 
contrària al ciutadà en aquesta matèria, permetent un projecte més agressiu, més car i 
més complicat i que ha tingut moltes incidències: desperfectes a les cases, esquerdes. 
L’Ajuntament va dir que era una qüestió d’Adif, i van posar els sensors després, diu 
l’Ajuntament que en aquestes obres minimitza les molèsties.. que els hi diguin això als 
veïns entre Berlin i Nicaragua que porten 2 anys sense voreres.. i que per entrar en la 
seva casa ho fan per planxes de ferro. 

El pou de Provença-Enric Granados, porten 3 diumenges a més de l’horari setmanal, 
treballant. Si algú té la mala sort de viure en aquella zona... ens han dit que treballaran 
tota la nit, ho hem exposat a la Síndica i ens diu que no es pot treballar tota la nit sinó 
és justificable i tres diumenges en una obra que porta tan de temps... No és pot 
“maxacar” d’aquesta manera al ciutadà.  

Nosaltres com AVV sempre hem dit que no el que es pot fer per part de l’Ajuntament 
és canviar el sentiment de barri que tenim a l’Esquerra de l’Eixample i no volem 
imposicions de noms que es treuen de la màniga. 

Sr. Robert Cosialls 

Bona tarda a tothom. El que jo vull dir és recordar que fa temps que vam demanar que 
al menys la zona esportiva de la Pl. Gaudi, que esta des de l’any 1977 i que és la zona 
més antiga de la Sagrada Família, volia dir que degut a que hi ha persones que no fan 
el que tenien que fer allò és converteix en un atemptat per la salut, estic parlant dels 
gossos que malgrat que hi ha indicacions no es compleixen, això comporta que molts 
dies nosaltres hem d’estar al damunt, resulta que van allí i les portes estan a l’inrevés. 
quan un gos està fent les seves necessitats, surt un regadiu, hi ha una humitat molt 
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gran allí i jo crec que és necessari fer un altre pipi-can a la banda de Mallorca, però em 
penso que passaria el mateix, els gossos no tenen culpa, però els propietaris sí. 
Contínuament nosaltres trobem allí excrements i trobo que no és pot fer, és un 
atemptat a la salut. Sr. Nicolau, fa temps que esperem que facin els pipi-cans, n’hi ha 
un al carrer Indústria, però jo li demano que passi un dia qualsevol per allí, la gent està 
desesperada perquè la “pixum” dels gossos porta moltes malalties.  

Tinc una altra intervenció, el camp de futbol és extraordinari, però manquen certes 
coses, sobretot seguretat. Sota el pont de Sardenya vam demanar una xarxa perquè 
no surtin les pilotes fora, també al voltant de les tanques les pilotes passen per sota i 
vam tenir un entrebanc perquè a una persona se li van trencar les ulleres i van costar 
127 €, també es va fer una instal·lació, una infermeria, jo crec que abans de fer una 
cosa s’ha de consultar als usuaris. Gràcies. 

Sr. Jordi Feliu de la Peña  

Sóc veí del Pg. de Sant Joan, 1. Ha quedat molt maco el Pg. de Sant Joan, però no sé 
perquè serveix. Vosaltres feu als veïns fora ja que doneu llicències de pensions, 
puticlubs, del que volgueu... Només penseu en cobrar i no solucioneu res. Portem 
quatre anys perquè a l’Ajuntament ens doneu explicacions sobre una llicència, hi ha 60 
entrades a l’Ajuntament, tot el que heu fet fins ara, gràcies a la intervenció d’aquest 
senyor, és parar unes obres. Durant aquest 4 anys hem hagut d’aguantar amenaces 
de la gent de la pensió, de “tius” amb maletes que es senten ofesos per no deixar-los 
accedir. Portem 4 anys, que hem de fer, esperar 4 anys com el “puticlub” de Bailèn 
22? Perdonin però estic tan cremat, veig tanta ineptitud.. L’únic dret que tenim és a 
pagar. Jo tinc fills, 4 nens, alguns em venen solets del cole, no tenen perquè veure si 
hi ha algú dins o no. Què tenim que fer, tallar els carrers? Que tenim que fer els veïns 
perquè ens escoltin? Jo vull una resposta en una setmana, són 60 entrades no una o 
tres, i diuen que només n’han trobat tres i dos són del sr. de la pensió. A què esperen 
a dir-nos alguna cosa? Què tenen dret els veïns només a pagar, com les multes? 
Vostè pagui i calli.  Volen donar pensions, apartaments turístics, però controlat, de 
moment ja hi ha pintades. N’estem farts, ho dic així de clar, perquè vostès ho 
entenguin. Jo no vull que vostès parin unes obres, perquè jo em calli i d’aquí a quatre 
mesos les reanudin. El senyor Puig no hi era, ara apareix, què esperen per investigar? 
Què tenim que fer, tallar els carrers ?. Vostès no ho viuen però nosaltres si, vull dir de 
que van, que tenim que esperar?  A que cridem a la premsa? A que muntem un 
“follon”? Fins ara el Sr. President ha estat molt formal, però jo li he dit que aquests 
senyors ens estan torejant, fa 4 anys que esperem una resposta, jo vull una resposta 
en una setmana i per escrit, que no en tenim ni una. Aquest senyor, la seva pobre 
dona, desesperat està, això és inaguantable. Vostès volen una Barcelona de postal, tot 
per als turistes. I quins drets tenim els ciutadans? És així i tot el que sento és així. Ara 
per cobrar-se els hi falta temps, els ciutadans tenim uns drets i vostès tenen unes 
obligacions. El que els hi demano és que ens donin una resposta, i en conseqüència 
nosaltres actuarem, posarem pancartes o anirem pel penal. Hem fotut més de 60 
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entrades, ens han dit que no les tenen, inclòs els hi hem fet un resum. Arriba un 
moment que estem plens. Aquí necessitem una patata com al Nord d’Àfrica, i acabo ja. 

El Regidor President. 

Jo entenc la seva situació, però a vostè li demano que si vol tornar a intervenir ... 

Sr. Josep M. Puig. 

Gràcies. Vaig dir-li al Sr. Ramon que havia perdut tota la meva confiança, començant 
amb el Sr. Màxim Lopez, el Sr. Masanes i tots, perquè fa com 4 anys que estem en 
això. 

La meva senyora continua igual. Vostès han aturat aquestes obres per uns mesos fins 
les eleccions? Volem una resposta ja, fa 4 mesos que estem esperant del Sr. Masanes 
i del Sr. López un informe. Tanta feina tenen vostès que no puguin fer un simple 
informe? 

Han parat aquestes obres, molt bé, gràcies però per quan temps? Volem, com deia el 
meu company, una resposta. Els hi donem 8 dies, i atenguis al que pugui passar 
perquè estem molt cremats els que estem aquí i els que són fora.  

Sr. Toni Sánchez 

Vull parlar de tres temes. El primer, com a veí de l’esquerra de l’Eixample, ja li he 
comentat al President de l’AVV perquè tingui constància. Fa referència a que teniu el 
carrer Entença reduït a un sol carril a l’alçada del carrer Provença per la construcció 
del túnel de l’AVE i ens recomanen que circulem pel c. Nicaragua i el c. Calàbria,  fins 
a tornar al c. Entença, i tornem a agafar Entença a l’alçada del c. Rosselló pugem per 
Calàbria tornem a agafar Entença a l’alçada del c. Còrsega, tradicionalment aquests 
carrers han estat a l’Eixample amb molt poca circulació . Jo ja entenc que no es farà 
canviar l’aparcament en semi bateria perquè això perjudica els veïns, però sí que s’ha 
de fer una actuació sobre l’aparcament en doble filera ja sigui dels veïns, dels 
comerciants o de serveis. Si vostès agafen aquests carrers veuran que és una pista de 
eslàlom, has hagut de canviar contínuament de carrils atès que hi ha vehicles 
estacionats en doble fila, si ho fan per desembussar el c. Entença, facin una actuació 
sobre els vehicles mal estacionats. 

Ara intervindré com a veí i president de l’AVV de Sant Antoni. En primer lloc felicitar-
vos perquè el plenari de l’Ajuntament de Barcelona ha arribat a l’acord de compra de 
l’edifici de l’ONCE, que actualment està protegit amb xarxes. Esperem que es dugui a 
terme i que els propietaris cedeixen a l’oferta que vostès els hi facin de compra. No sé 
qui seurà davant nostre a partir del 23 de maig, però sigui que sigui que entengui que 
lo important de l’Ajuntament de barri és que hi hagi participació de tots. Sempre hem 
participat en les intervencions i sobre la finalitat dels usos dels equipaments, l’AAVV té 
molt a dir sobre aquest edifici, fa temps que reclamem una residència de gent gran i un 
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centre de dia, la població de gent gran creix molt. I una escola bressol, un teatre de 
veritat i no com el que van fer a Cotxeres Borrell, que més que un teatre és una sala 
polivalent i una escola d’adults.  

Ens ha sobtat a l’AVV de Sant Antoni, que fa unes setmanes vam demanar un 
cercavila pel dia 19-3, sol·licitat com l’AVV de Sant Antoni i els col·lectius joves que 
formen part de la nostra entitat, aquest permís ens va ser denegat sense una prèvia 
trucadeta. Vostès els hi ha fet por que fos un acte ocupa o polèmic dels joves que 
conviuen amb nosaltres a Sant Antoni, però haurien de saber que l’AVV té molt bona 
relació amb aquests grups. Jo evidentment, estic en contra de l’ocupació, però no era 
un acte ocupa, era un acte del col·lectiu de joves nostres, ens van denegar un permís 
de cercavila que nosaltres demanàvem per fer per la vorera, només hi havia tres punts 
per creuar, aleshores es va demanar com a manifestació, ho van fer els joves a través 
d’una entitat del barri, i si que es va aprovar, problemes de mobilitat, carrers tallats, la 
guàrdia urbana davant, sis cotxes de mossos d’esquadra, unes despeses 
innecessàries per un cercavila, entenc que estem a punt de eleccions. Però Sant 
Antoni sempre ha tingut una bona relació amb vostès i no crec que ens haguessin de 
dir que no. 

Sr. Ferran Companys 

Vull parlar del dret al descans, que crec que l’Ajuntament i els polítics en tindrien que 
garantir, el no poder dormir fins a les 4 de la matinada, crec que és una tortura i desitjo 
que ningú ho tingui que patir. Als baixos de casa meva es posa un  bar-
musical/discoteca, perquè funcionen com a discoteques, no sé si amb els permisos 
pertinents o no. 

El cas que vaig a exposar és el meu: carrer Casanova 71-75 entre Consell de Cent i 
Aragó. El nostre edifici té dos escales i tenim 3 bars musicals al mateix edifici, això 
implica la sensibilitat de ciutadans. Ara que venen les eleccions, el c. Casanova té una 
contaminació acústica molt elevada, perquè pugen totes les ambulàncies que van al 
Clínic. Quan vam anar a viure a aquest carrer, ja sabíem que pujarien les ambulàncies 
per aquest carrer, en el cas que ens ocupa l’ambulància que puja ha de creuar el c. 
Aragó i amb una benzinera que fa cantonada. Ho suportem, lo que no podem suportar 
són 3 discoteques en un mateix edifici de més de 100 anys, i no poder dormir fins a les 
4. Ja hem canviat vidres, persianes, ... Jo no sé de quina forma o manera donen els 
permisos als bars musicals, que hem de fer tallar carrers, ens hem de mobilitzar, 
llençols, jo crec que no cal arribar a tot això, vostès han d’intervindre. Abans tenim dret 
al descans com qualsevol ciutadà. Portem en aquesta situació anys, els hem de trucar. 
Quan truquem a la guàrdia urbana, i escolten les sirenes baixen la música, després la 
tornen a pujar. Jo visc en un primer. A les dues de la matinada estic botant a casa. Si 
us plau arreglin el tema. 
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Sra. Mercè Trigueros 

Volia parlar sobre l’estat de la Pl. Gaudí, un lloc turístic perquè independentment del 
tancat que reclamem per les deposicions dels gossos, davant hi ha una paret plena de 
brutícia, i encara estem afectats encara per la visita d’aquell senyor. Ens van treure les 
papereres i per art de màgia no s’han tornat a instal·lar. La gent no sap on tirar les 
ampolles de begudes, etc. En falten al menys sis. També és molt lamentable que quan 
cauen 4 gotes, en aquest punt de la plaça que va des del punt verd a l’entrada a la 
Sagrada Família ja no pots transitar-hi perquè amb quatre gotes s’entolla. Des de que 
aquest senyor va venir la Pl. Gaudí, que ja no era cap meravella, ha anat a pitjor, és  
un lloc que cal respectar. 

El Regidor President 

Hi ha una intervenció que parlava de les actes d’aquesta audiència pública, les últimes 
han estat el 19-10 i 21-12, la del 19-10 ja els hi he dit al principi de la sessió que 
estava pendent per qüestions informàtiques i logístiques. La del 21-12 està acabada i 
manca la signatura, demà mateix estarà signada i penjada a internet. Dit això, dono la 
paraula al Sr. Regidor per tal que respongui als intervinents. 

RESPOSTES 

El Regidor. Sr. Nicolau 

Al Sr. Rabell.  

Hi ha una sèrie d’obres pendents per part de la Generalitat, algunes des de fa anys a 
l’Eixample, perquè malgrat la tradicional carència de solars al centre de Barcelona, en 
els darrers anys s’ha fet una política de compres i intercanvis de solars, i hem assolit 
un bon nombre de solars per posar a disposició de l’Administració competent. La 
Generalitat ha anat invertint amb més lentitud que la disponibilitat de solars. Malgrat 
això, en aquests moments en tenim uns quants de pendents i jo voldria deixar clar que 
és imputable a tots els governs de la Generalitat, no tan sols a aquest, hi ha alguns 
que s’han posat a disposició de la Generalitat des de fa 2, 4, 6, 8, 10 o 12 anys, 
perquè cal tenir el projecte, el pressupost per invertir i els diners per obrir els serveis i 
mantenir-los després. El govern actual de la Generalitat no té encara els 100 dies de 
marge, jo estic convençut de que alguns dels equipaments que estan pendents tiraran 
endavant, el que també és cert, és que hi ha anuncis de crisi en tot el conjunt 
d’administracions i el ritme és més lent del que nosaltres voldríem, i per tant, estem 
esperant negociar amb els diferents departaments de la Generalitat per conèixer el 
ritme d’inversions. I en el món de la salut, la nostra prioritat és el CAP de Borrell, 305 
que correspon a la part nord de l’esquerra de l’Eixample. És un centre que està acabat 
i que es pot obrir en poc temps. I òbviament, la resta d’inversions en salut no tindran la 
mateixa velocitat ni prioritat. En matèria de residències de gent gran, la prioritària és la 
residència centre de dia de Viladomat, 149 (entre Consell de Cent i Diputació), que 
s’ha posat a disposició de la Generalitat des de fa molt de temps. Hi ha el conflicte que 
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al subsòl s’ha de construir un pàrquing privat i s’han de posar d’acord l’operador privat 
i en superfície la Generalitat. Tenim altres espais per residències per gent gran i 
persones amb discapacitats que aniran amb segona prioritat, ara lo prioritari és 
l’esquerra de l’Eixample. En canvi, en matèria de educació la prioritat és el barri de 
Fort Pienc, l’IES Angeleta Ferrer al carrer Marina entre Consell de Cent i Aragó. 
Aquesta obra és la més antiga que tenim programada, això fa que l’IES de 
Germanetes de l’Esquerra de l’Eixample estarà en segona velocitat, per entendre’ns. I 
pel tema d’habitatge social, el problema concret de Germanetes és que són habitatges 
de lloguer que necessiten crèdit no només de la Generalitat, sinó també de 
l’Administració central, és a dir, els habitatges de promoció pública de lloguer tenen 
uns “cupos” al Ministeri de Foment i degut a la crisi s’han vist reduïdes les inversions i 
aquests habitatges estan pendents de crèdit; inicialment teníem un operador privat que 
era una caixa d’estalvis i si no ho fa entrarà el Patronat Municipal de l’Habitatge.  

Els mercats, els Encants, el Ninot i Sant Antoni, són inversions elevades i amb un 
temps d’execució de 2 o 3 anys, fetes amb pressupost municipal i complirem les 
previsions. Repeteixo, a tots ens agradaria que els equipaments anessin més ràpids 
però de moment van a aquest ritme, en el moment de que passin els 100 dies i que 
tinguem una resposta clara dels departaments podrem tenir una resposta més clara, 
però ara a finals de març no és el moment de generar excessives alarmes, sinó trobar 
punts d’acord amb la Generalitat.  

Sobre el tema del consolat del Marroc, nosaltres hem parlat amb el cònsol general del 
Marroc. Entenem que l’Ajuntament no regula en quin lloc s’han de instal·lar els 
consolats, però si que li vam expressar el nostre malestar per la gestió de cues a la via 
pública, i li vam suggerir que reservés un espai a dins de les seves oficines per fer una 
primera acollida, per tal de que la cua a la via pública no sigui habitual, sinó només  
excepcional, això ho estan intentant treballar. Evidentment, la manifestació de 
persones contràries al règim magrebí, això ho agreuja, jo els hi demano que alternin la 
manifestació davant del consolat, que entenc que és inevitable, per espais ciutadans 
més amplis perquè molt sovint són qüestions que poden obtenir la solidaritat ciutadana 
i que a lo millor té més sentit la manifestació, com potser la Pl. Universitat, la Pl. 
Catalunya o la Pl. de Sant Jaume. Ells estan buscant un nou local i també pot ser bo 
que el cònsol trobi un local més gran per atendre a la seva comunitat, ja que la 
marroquina és una comunitat nombrosa a Barcelona. És cert que la seva situació 
actual a Rocafort amb Diputació ha guanyat molt respecte a l’anterior a Rbla. 
Catalunya.  

A la Sra. M. Jesús Pascual  

Li agraeixo la seva intervenció en relació al Pg. de Sant Joan. I en relació al tema de 
Bailèn, 22 ho hem explicat diferents vegades. No hi ha problema en posar-ho al dia i 
és que tenim un acta de guàrdia urbana amb un expedient ja elaborat i notificat al 
titular, vostès ja saben que el titular de l’establiment ha canviat. Abans era Pendis ara 
és una altra empresa, Saigua Plus. L’expedient s’ha completat i en aquests moments 



  
 Districte de l’Eixample 

 

  

11 

s’ha notificat al titular, ara tenen un temps per presentar al·legacions, que esperem 
resoldre en poques setmanes. Nosaltres els hi contestarem i els imposarem la sanció 
que comporti aquest tipus d’infracció, no és només econòmica sinó també de 
tancament, però la durada estarà en funcions de les al·legacions que presenti, i en 
això estan pendents els nostres serveis jurídics, això en relació a l’expedient més antic 
que ara fa 13 mesos, que va estar aturat un temps, perquè l’activitat estava aturada 
per un expedient anterior. A part d’això, s’han fet altres inspeccions, o d’ofici o per 
denúncies dels veïns / veïnes, en alguns casos s’han detectat deficiències, la qual 
cosa ha donat lloc a l’obertura d’un nou expedient sancionador, tot i així hi ha altres 
expedients més senzills amb multes al titular. Altra cosa que cal dir: que sempre hi ha 
la possibilitat en el tema de llicències (també ho parlarem amb el Pg. de Sant Joan, 1), 
a proposta de la part interessada, de revisar l’expedient d’atorgament de llicències 
atorgades. La Síndica de Greuges estudiarà els expedients que consideri convenients. 
Evidentment, això no és el que ha vostès els hi satisfà, ja ho hem parlat en privat, 
nosaltres hem de complir la llei, no tenim cap altre possibilitat d’actuar que fer complir 
la llei, hem d’escoltar a les parts i respectar a l’autoritat judicial. Nosaltres sempre que 
tinguem contrastada una irregularitat obrirem expedient i proposarem la sanció que 
correspongui d’acord amb el que fixi la llei, ara si l’altre part reclama, nosaltres ho hem 
d’estudiar i hem d’acabar prenent la decisió més justa, però si el jutge ens suspèn la 
mesura nosaltres no podem actuar en contra l’autoritat judicial. Tinc la sensació de que 
ens trobarem temps amb l’establiment tancat i altres temporades tancat. Si fes una 
activitat que correspongués amb la llicència obtinguda, això no passaria. La Guàrdia 
Urbana farà atestats i denúncies sobre aquest tipus de conductes, ja que és 
responsabilitat de l’establiment que a la sortida dels seus clients en horari nocturn que 
no facin soroll. Si algun dels veïns torna a detectar sorolls a l’interior de la seva 
vivenda, nosaltres contactarem amb el veí per programar una mesura sonomètrica 
nocturna, de forma que puguem actuar, de moment no ens hem trobat facilitats en 
això, o bé perquè no hi havia soroll o bé perquè el veí no ha permès l’entrada a casa 
seva en un horari nocturn.  

Al Sr. Alex Broch 

Passem al Pg. de Sant Joan. És una obra complexa que ha durat molts mesos perquè 
hem eixamplat les voreres i una zona verda urbana amb una qualitat respectable,  que 
s’ha de mantenir en forma exquisida, s’han pres compromisos amb neteja i el 
manteniment dels espais verds amb Parcs i Jardins. Evidentment el civisme de 
ciutadans i ciutadanes serà molt important, les denúncies a la guàrdia urbana de 
conductes incíviques per part dels veïns seran d’agrair, els 70 i picus de bancs nous 
han de mantenir la qualitat de la inauguració. Jo personalment no vaig poder gaudir de 
la inauguració per malaltia. També vull agrair la iniciativa d’uns comerciants del barri 
de Fort Pienc que volen constituir una associació de comerciants del barri. Penso que 
és molt bona notícia, tots els barris de l’Eixample tenen les seves pròpies associacions 
excepte Fort Pienc. Sobre el tema de motos, evidentment té tota la raó, és un tema de 
civisme, de control i sancions, hem fet més aparcaments de motos per evitar 
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l’aparcament a les voreres. Deixem aparcar en zona de vorera si són més de 5 metres 
sempre que no sigui zona verda. Al carrer Balmes no deixem aparcar, com exemple. 
Anirem sovintejant més el tema de multes per aparcar en voreres i tenim especial 
prioritat per part de la Guàrdia Urbana que és evitar la circulació de voreres per moto, 
una moto pot aparcar en voreres de més de 5 metres, però no fer-la circular per 
aquestes voreres.  

Sobre el tema de balanç del PAM, en un fullet ho explicàvem. El model d’illa 
d’equipaments, va néixer a la Dreta de l’Eixample en 1895, és el Mercat de la 
Concepció, el Conservatori de Música, l’Escola de la Concepció i la seu del Districte. 
Per sort, al segle XX i XXI ho hem pogut fer millorada a Fort Pienc i a Sant Antoni. No 
és cert que la Dreta de l’Eixample no en tingui. Hem fet l’escola bressol de Carme 
Viada, els nous interiors d’illa Laura Albeniz i Constanza d’Aragó, hem fet també els 
passatges Mercader, Domingo i  Bocanegre (tocant a Carlí), i a més de carrers, no 
només hem fet el Passeig de Sant Joan, l’asfaltat d’Aragó i Balmes. Jo la veritat, no 
comparteixo la necessitat d’eliminar el nom de la Dreta. Hi ha dos equipaments 
importants també al barri, l’Oficina d’Habitatge del districte l’hem traslladat a Ali Bei 
cantonada Bailèn, penso que és un equipament important, perquè s’atenen molts 
problemes poc visibles, però reals, de situacions de persones amb un habitatge que no 
correspon amb les seves necessitats. 

L’altre tema que m’ha parlat és el tema de la Casa Burés. És un equipament catalogat 
que va costar molts diners a l’Ajuntament, que es van pactar unes condicions de 
pagament a terminis i que en un moment determinat (2008-2009) es va parlar amb la 
Generalitat per la instal·lació d’alguna seu d’una conselleria. Amb l’arribada de la crisi, 
ni Ajuntament ni Generalitat no hem prioritzat els nostres edificis administratius. 
L’Ajuntament tenia previst fer un edifici administratiu a la Pl. de les Glòries, l’edifici 
Ona, però s’ha deixat per més endavant, a 4 o 5 anys vista. I la Generalitat també. El 
pla de reubicació de conselleries, que algunes estan en edificis de lloguer, ho ha deixat 
per altres moments. La Casa Burés, la tenim pendent de destí, perquè l’Ajuntament va 
entendre que era un edifici catalogat amb uns requeriments especials per fer obra i per 
això no la volia per equipaments de proximitat, en canvi el seu ús, podria ser més 
excepcional, propi d’un edifici modernista, com potser una conselleria o un museu 
nacional, en aquests moments no tenim cap proposta concreta. El que passa que vam 
aprofitar un moment concret en que l’edifici es posava en venda i abans que entres 
algun operador, l’Ajuntament va optar per l’opció de tanteig, però confiem que en un 
any o dos sapiguem a què es pot destinar.  

A la Sra. Garrido 

Tots els temes de conflictes de bars, bars musicals, de sorolls, aires condicionats, de 
molèsties d’apartaments turístics, tenen la seva regulació, i s’han d’abordar d’un en un. 
Nosaltres no fem lleis, ara en relació als apartaments turístics hi ha una nova llei de la 
Generalitat, nosaltres hem d’aplicar la llei cas per cas, nosaltres necessitem una 
denúncia expressa perquè nosaltres puguem sancionar i perseguir les conductes 
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il·legals. No tenim força executiva, hem de requerir al propietari, li hem de donar temps 
perquè presenti al·legacions, després si correspon el sancionem i quan no ho fa el 
multem repetitivament fins que s’arregla, i en algun cas anirem a l’execució subsidiària, 
però després haurem de perseguir el cobrament i això sempre és bastant complicat, 
ho fem per administrar correctament els diners de tothom. Sobre el tema de llicències, 
repeteixo, si hi ha sospites clares d’un veí que hi ha una llicència incorrectament 
atorgada.. amb la fórmula de recurs i de queixa davant de la Sindicatura de Greuges 
de Barcelona, això són dos coses que es poden fer, però que cal esperar a la resposta 
o bé de la Síndica o bé de l’autoritat judicial pertinent. Sempre que hi hagi sospita, el 
que els hi demanem és que hi hagi la denúncia corresponent per entrar-hi nosaltres. 

Altra cosa, l’aparcament del Mercat del Ninot, és veritat nosaltres pensàvem que amb 
les zones de càrrega i descàrrega podrien ser suficients pel Mercat. No és així, per 
tant, ara estem canviant la senyalització que no sigui per tots els veïns, sinó que sigui 
exclusivament pel Mercat. Evitar la congestió a l’entrada de Còrsega i de Provença, és 
una cosa que s’anirà veient en les properes setmanes. Volem agrair la tasca dels 
comerciants del Ninot, s’han adaptat molt bé en aquest espai i estan fent un servei 
increïble, malgrat les molèsties pròpies d’un mercat provisional en el seu primer any. 

Sobre el tema d’invasió de via pública per establiments, a part dels vetlladors de bars i 
restaurants, que tenen la seva pròpia regulació, que han de deixar pas pels vianants, 
excepte en els xamfrans de la Gran Via, que estan ubicats lluny de les façanes dels 
edificis. Hi ha el dret, que ve del segle XIX, de fruiteries i floristeries d’ocupar mig 
metre de via pública, enganxada a la seva botiga, fora de la zona de cotxes, per posar 
la seva exposició, o de fruita degudament envasada o de tests, plantes i flors. Si algú 
té la sospita de que una fruiteria gasta més de mig metre o no té permís, pot fer la 
denúncia i nosaltres farem la inspecció corresponent, igual que en el cas de les 
terrasses amb més taules de les que permet la llicència. Aquest mig metre o més, 
causa dificultats en els invidents, és una qüestió que hem d’estudiar però de moment 
no trobem la solució que satisfaci a les dues parts. La veritat que gran part de les 
incidències en matèria de pas, són els quioscos de diaris, que no deixen passar les 
cadires de rodes de forma amplia. Estem oberts també a rebre denúncies en aquesta 
matèria, per fer inspeccions o per anar-hi la guàrdia urbana. 

En relació a l’AVE, amb vostè en aquesta audiència pública com a representant de 
l’AVE pel Litoral o com representant de les AAVV hem parlat moltes vegades i hem 
intentat sempre que les incidències fossin menors. Tot i això, és una obra de molta 
envergadura, així amb l’aflorament als pous de Padilla-Mallorca, i el de Bruc-Provença 
amb aquests aprenentatges el pou d’Enric Granados vam actuar perquè fos més petit i 
amb menys afectació i que s’acabi en 10 mesos, hem fet nombroses reunions 
informatives amb tots els veïns, cada mes amb la Generalitat, el Ministeri i 
l’Ajuntament. És cert que en els pous hi ha un moment àlgid en que s’ha d’endurir el 
morter en el pou i és veritat que hi ha una o dues nits que les molèsties són 
importants, intentem minimitzar les molèsties i pengem els cartells corresponents. El 
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nostre compromís és acabar el mes de maig, i complir el calendari previst. És una obra 
dura, però això ens permetrà millores en el trànsit dels trens de rodalies. Una altra 
cosa que vull insistir és que he de dir que tots els aparells de control s’havien posat 
abans d’arribar la tuneladora. Això s’ha parlat amb els titulars de l’edifici amb 
esquerdes, s’ha fet una constatació davant del notari, pot acabar en causa judicial, 
però espero que no per les paraules d’Adif. Tot això s’ha explicat en les comissions de 
seguiment. Avui estan fent l’asfaltatge de davant de la Pedrera, a partir de la setmana 
vinent ho tindrem acabat. 

Al Sr. Cosialls 

En relació a la plaça Gaudi, estem estudiant la tanca d’aquesta plaça, però Parcs i 
Jardins ens desaconsella posar tanques diferents, a part de les que són àrea infantil i 
àrea de gossos. Tancar zones de petanca, zones de banc o zones de jardí, els hi 
sembla que és trossejar excessivament l’espai, nosaltres entenem que el problema és 
d’incivisme de gossos i per tant posarem de forma puntual agents de civisme en les 
properes setmanes per tal de que adverteixin als propietaris de gossos. I també hi 
hauran agents de Guàrdia Urbana per multar quan els avisos no siguin suficients. Hem 
dotat al barri d’àrees de gossos als jardinets d’Indústria i a la plaça Gaudi, per tant, 
aquestes conductes s’han de perseguir educadament als propietaris de gossos. 

Té tota la raó, també ho ha dit la sra. Clara, en el tema de les papereres les reposarem 
i probablement en posarem alguna de més, hem reposat tots els contenidors. També 
farem un repàs per tot l’entorn del temple. En quant a les papereres, són un mobiliari 
imprescindible per l’elevada pressió turística que té aquella zona, és una qüestió que 
ens preocupa. 

Ara que hem acabat les obres de la Pl. Sagrada Família, ara és quan li toca a la Pl. 
Gaudí i parlarem amb Parcs i Jardins pel tema dels dolls, perquè si cal reposar graves 
o sorra en determinats passos de vianants ho farem. 

Sobre el tema del camp de futbol, la xarxa de sota el pont de Sardenya és una cosa 
que cal. Ho hem parlat amb l’entitat gestora del camp i esperem que en un termini curt 
de 2 o 3 setmanes màxim estigui instal·lada, perquè no es perdin les pilotes, això ho 
podem fer. En canvi, les xarxes de dalt per Marina estan a l’alçada adient de moment 
no ens plantegem altra cosa. En canvi, si hem de mirar el terreny de joc, no tant 
pensant en plaques però sí algun tipus de lones que permetin algun tipus de publicitat. 
A la zona de grades amb el camp sí que té que haver-hi algun tipus de separació, 
perquè la pilota no acabi fent mal als espectadors. I en quant a la infermeria, té raó, ho 
hem parlat amb el gestor, però ho farem a final de temporada. I en quant a l’aparell del 
desfibril·lador, hi ha una persona de l’entitat gestora que s’ha format, però voldríem 
que els clubs usuaris ens aportessin una persona per anar a un curs de formació i 
saber com utilitzar-ho, no cal ser metge, però si tenir una especial sensibilitat en la 
matèria.  
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Als Srs. Feliu i Puig 

Sobre el Pg. de Sant Joan numero 1, ara hi ha una ordre de cessament, és veritat que 
s’ha trigat per no oferir cap escletxa legal perquè el propietari d’aquesta pensió ens 
portes als tribunals i que ens revoquin l’ordre de cessament de l’activitat. Això és molt 
important, nosaltres no tenim la última paraula, no podem dir-li a un establiment privat, 
vostè deixi l’activitat només en base a les nostres suposicions, cal oferir-li audiència, 
al·legacions i donar-li un temps per presentar recurs o davant nostre o davant dels 
jutges. El que volem és que cada cop que prenen una decisió tan important com 
aquesta de cessament de l’activitat i que atenta a l’activitat econòmica, volem estar 
carregats de raons perquè cap jutge ens ho pugui impedir. 

El tema és que hem assolit el cessament de l’activitat, altre cosa és que aquest senyor 
té un equip de tècnics de construcció probablement del seu entorn, que han abusat de 
les possibles escletxes legals i aprofitant obres menors en que només calia un 
comunicat a l’Ajuntament s’han posat a fer obres majors sense autorització, també ens 
han impedit l’accés moltes vegades i hem hagut de fer una tasca d’inspecció 
exagerada. Hem d’agrair als veïns i la comunitat de propietaris que ens han facilitat 
aquesta feina, que ens han pogut facilitar carregar-nos de raons per poder paralitzar i 
suspendre la realització d’aquestes obres. Aquí hi ha una llicència complexa que es va 
donar fa un temps que s’està revisant a fons no només des del Districte, sinó des de 
l’Ajuntament, per veure que no hi ha cap error en l’atorgament d’aquesta llicència. 
Aquesta activitat ha anat tenint uns requeriments, que fa que els espais inicials per fer 
l’activitat de sanció no siguin legalitzables i que requereix d’unes obres. Confiem en 
revocar-li la llicència o sancionar-lo per falsedat documental. Lamento la seva 
desconfiança, entenc que aquest període de 4 anys els hi hagi generat molts 
problemes i dubtes, també vull aprofitar per agrair l’interès del Regidor President del 
Districte en aquesta matèria, que ens ha acompanyat en tot el procés que ens ha 
explicat com veia ell el tema i com teníem que intervenir en cadascuna de les 
qüestions. Un tema que podria haver estat motiu de discòrdia i de debat polític hem 
intentat tots buscar la millor forma de sol·lucionar-ho. Voldria que constes en acta el 
meu agraïment al Regidor President. Penso que hem de confiar en els serveis jurídics i 
que l’autoritat judicial ho certificarà. 

Jo tinc la tranquil·litat que les persones passem, però les administracions continuen. 
Els polítics estem sotmesos a eleccions i jo acabaré el 23 de maig, o el 10 de juny, 
però els que hi vinguin ho faran igual o millor que jo, i acompanyats pels tècnics del 
Districte. Em faig personalment responsable de les molèsties, i també com he dit algun 
cop de tot el que passi aquí, com a màxim responsable del districte. En 8 o 15 dies 
quan els serveis jurídics de la casa tinguin el dictamen jurídic no em tremolarà el pols 
per signar el que calgui i amb la tranquil·litat de tot el suport tècnic de l’Ajuntament i del 
Districte. 
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Al Sr. Sanchez 

El tema de circulació ens ho mirarem, respecte a Còrsega-Rosselló no volem canviar 
les zones d’aparcament, però sí que volem fer complir la disciplina viària. No és la 
millor setmana, recentment s’ha obert el centre comercial de Les Arenes, ha suposat 
un esforç de la Guàrdia Urbana per regular el trànsit en aquella zona. Ara que això 
esta més ordenat, ens anirem a Nicaragua, Calàbria, Rosselló i Còrsega per assegurar 
la disciplina viària. És una obra que esta previst d’acabar el 30 de setembre, ens 
esperen uns mesos durs, però confio que ens en sortirem. És una obra complicada 
perquè hi ha un col·lector molt important que baixa per Entença i que l’hem de desviar. 
En aquests moments tots els col·lectors passen per damunt de l’AVE. Per tant, aquest 
col·lector entra en interacció amb la sortida de l’AVE, ha d’estar perfectament estudiat 
per no provocar infiltracions. Hem simplificat, amb lo que hem aprés, el pou d’Enric 
Granados, per lo que hi haurà una pantalla per protegir un edifici amb moltes places de 
pàrquing.  

Sobre l’edifici de l’ONCE, és una iniciativa d’ERC però també s’ha de dir que va obtenir 
tota la unanimitat del plenari, avui que en poden parlar de que és una adquisició del 
voltant de 17 milions d’euros, és bo de dir-ho. Vam pensar que era bo per la ciutat, per 
l’Eixample i per Sant Antoni, la situació del mercat immobiliari ens ha permès que el 
preu fos interessant, l’immobiliària que si s’acorda la venda ho farà per un preu inferior 
al que va assolir amb la compra a l’ONCE fa 5 o 6 anys. És un edifici d’una antiguitat 
relativa, però sí que pels usos moderns dels segle XXI s’haurà de fer una obra en 
profunditat. Això ho decidirà el proper Consistori, jo aconsello que a la tardor qui 
estigui de Regidor al Districte, conjuntament amb el Consell de Barri i l’AVV obri un 
procés participatiu per aclarir els equipaments que han d’anar-hi. Nosaltres el que 
teníem atorgat a l’operador una llicència d’obres concedida per residència de gent gran 
i centre de dia, però podria ser compatible i aquí tenim molta experiència en Urgell o 
en Borrell.. i probablement Sant Antoni és mereix això. Podria haver-hi molts usos molt 
interessants compatibilitzar residència, centre de dia amb llar d’infants, allí és pot fer 
l’obra que vulguis perquè no és un edifici patrimonial. Té moltes avantatges i pocs 
inconvenients, és el tipus d’operació que tots firmem i la prova va ser el plenari de 
l’Ajuntament. 

Sobre el tema del cercavila, és cert que era festiva, però reivindicativa i tallava el 
trànsit, i a més fora del període de festes de barri tant d’hivern com d’estiu. En funció 
d’això i vist que hi havia forts components reivindicatius, vam pensar que era 
convenient acompanyar el procés cap a l’autoritat governativa, que només precisa de 
comunicat. Layret ho va comunicar al Departament d’Interior, Mossos d’Esquadra ho 
van passar a Guàrdia Urbana. En funció de tot això es vam donar per assabentats 
d’aquesta manifestació festiva en forma de cercavila, va ser modèlica l’actitud cívica 
dels participants, per mi no va ser una activitat festiva, lúdica, sinó que va ser una 
manifestació reivindicativa, que va ser autoritzada pel Departament d’Interior que és el 
competent en aquesta matèria, les alteracions de trànsit van ser mínimes. Nosaltres si 
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aquesta activitat es fa dins del marc de les festes d’hivern o d’estiu  estarem encantats 
de que entri dins del programa, però en període pre electoral i fora de festes, ens va 
sembla que no era com una activitat cívica més. 

Al Sr. Companys 

Sobre els tres bars musical al c. Casanova, 71-75, aquestes són llicències de fa uns 
15 anys aproximadament, i durant un temps van estar absolutament observades, 
inspeccionades per la Guàrdia Urbana, amb ordres de cessament de la seva activitat 
amb els corresponents precintes. Fa 6 o 7 anys, van canviar els operadors i aleshores 
hi havien menys sorolls, millores a la sortida dels clients per actuacions de guàrdia 
urbana i pels nostres mediadors. A partir del 2008 la cosa ha tornat a desmadrar-se. 
És cert que hi ha hagut més queixes, mes inspeccions i més sancions, a partir 
d’aquests dos anys i mig. També és veritat que sempre han estat per no conduir 
convenientment els clients quans surten de l’establiment, el que no tinc notícia és de 
sorolls de dins dels locals, jo ho lamento, fa 10 anys jo era conseller del Districte i 
recordo haver seguit això, s’havien fet mesures sonomètriques, algun conseller vivia 
en els blocs veïns i ens van avisar dels veïns que patien molèsties. Ofereixo repetir la 
història de fa 10 anys, jo tinc familiars en aquell bloc, però en una 6a. planta, però el 
soroll no arriba tan amunt, si algun veí de plantes baixes (principal o primer) ens ajuda 
farem mesures. Si es repeteixen les molèsties anirà la Guàrdia Urbana i els multaren, 
per soroll al carrer són multes econòmiques, que s’acaben pagant. Un treballador del 
Districte es posarà en contacte amb vostè Sr. Companys. Jo penso que tres és molt, 
sempre ho vaig trobar estranyíssim en un mateix espai. 

El Regidor President, seguidament demana que les repliques siguin acotades i cedeix 
la paraula als ciutadans/es. 

Sr. Rabell 

No és moment d’establir grans debats, dir-li només que nosaltres des del nostre 
moviment veïnal siguem esquerp sinó que no volem esperar els 100 dies del govern, 
perquè treballem des de la lògica del moviment veïnal, i considerem que a la vida 
social i política són les correlacions de forces polítiques, unes determinades polítiques 
o unes altres. I en relació a la dreta o l’esquerra de l’Eixample, jo us recordaria els fets 
del Sr. Martin Villa  en que la nostra associació va ser prohibida pel nom de l’Esquerra 
de l’Eixample i aquest home ens va posar l’associació de San Isidoro. Vam insistir i al 
final som l’Associació de l’Esquerra de l’Eixample. 

Sr. Broch 

Jo crec que esperava un tipus de resposta al joc de la ironia, estava jugant amb les 
paraules i per tant no hi ha cap tipus de conflicte. Jo només vull dir una cosa, la 
importància que per mi tenen aquestes audiències públiques, el Govern pot escoltar la 
incidència i la reincidència d’un problema, i el problema segueix persistint, avui hem 
viscut la vehemència dels veïns del Pg. de Sant Joan, 1 i també la persistència d’uns 
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altres veïns els que viuen a prop de Bailèn, 22 que persisteix i és lògic perquè aquesta 
problemàtica tant l’Ajuntament com el Govern ho tingui present. Una altra cosa és que 
alguns d’aquests problemes s’han focalitzar i aquests temes han tingut resposta i 
solució, en ocasions més positiva i en altres menys. Sr. Nicolau vostè podria dir més 
del que ha dit, perquè pretenc focalitzar aquest tema per aquest govern o el que surti 
en les properes eleccions. De les 27 accions d’inversió que vostès assenyalen, només 
una pertany a la Dreta de l’Eixample, això m’ha permès fer el joc de paraules i la ironia 
de l’Esquerra. Si que és cert que hi ha frontera en el carrer Balmes i a Fort Pienc en el 
Passeig de Sant Joan,  

Sra. Garrido 

Vull que em contesti algunes coses que no m’ha contestat, com és que demanes la  
llicència de 6 botigues en una cantonada i el funcionari d’aquí em diu que hi ha només 
una llicència. Com nosaltres els veïns podem saber si estan en regla, si a l’Ajuntament 
només consta una quan n’hi ha sis. Després quan parla de les fruiteries, floristeries, 
vostè ha fet referència a una llei del segle XIX, molts cops són al costat de les cases i 
a vegades fins i tot al costat de la vorera. Hi ha una ordenança municipal que diu que 
el vianant té com a mínim per transitar la meitat de la vorera, si són voreres de 4 
metres té que haver-hi un accés de 2 metres i per aquests negocis no hi ha espai. 
Perquè fan normatives que després no es compleixen? 

Respecte a l’AVE, vostè no ha fet cap referència als treballs que han fet en 3 
diumenges consecutius i no estava ni amb cartell als veïns, tampoc ha dit res dels 
veïns de Provença-Nicaragua que porten 2 anys amb dificultats per entrar a la seva 
casa, amb planxes de ferro. 

Després a la casa modernista que van sortir les esquerdes, van sortir abans de que 
posessin els aparells, ho van posar els d’Adif uns dies després de queixar-se els 
propietaris i no només en aquesta casa, també a Provença 197-199 tenen esquerdes. 

I en relació a la zona de Model, entre Entença i Rocafort, faran una protecció perquè hi 
ha uns aparcaments, aleshores que tinguin en compte que en aquella zona Adif va dir 
que la tuneladora sortiria per Rocafort i no per Entença, perquè seria molt superficial i 
prop de les cases. 

Sr. Sánchez 

Em deixa una mica preocupat amb les seves reflexions, perquè vostè a emmarcat que 
dins del marc de la festa major d’hivern a Sant Antoni, al gener o dins de la festa de 
l’estiu al voltant del juliol, si fem un acte reivindicatiu el podrem incloure dins del marc 
d’aquestes festes, les associacions de veïns molts dels seus actes són reivindicatius i 
els traiem a la via pública, si després d’això hem d’anar sempre via manifestació ens 
deixa preocupats, perquè moltes vegades la forma de fer arribar a l’Administració les 
reclamacions i necessitats dels veïns és mitjançant actes a la via pública, espero que 
no haguem d’anar demanant permisos a la Delegació del Govern. 
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Sr. Companys 

Li agraeixo les paraules per la sonometria, vostè ha dit que aquest problema té 14 o 15 
anys. Canvien de nom, però l’activitat és la mateixa: bar-musical. A vostè li sorprèn 
que hi hagin 3 locals en un mateix local, potser hauria de fer alguna cosa perquè no 
tornin a obrir, perquè els veïns ho pateixen, si es tracta de que els veïns no dormin per 
mantenir l’activitat econòmica, les lleis es poden revocar, canviar o tornar a fer. 

Respostes del Sr. Regidor 

Al Sr. Rabell 

No tinc rés a dir, estic d’acord amb el que vostè diu, només recordar que jo vaig ser 
soci de l’AVV de l’Esquerra de l’Eixample, i em sembla que el nom en que ens vam 
legalitzar abans de ser l’Esquerra va ser Associació de Veïns Joan Verdaguer, la 
manifestació de la diada del 76, la pancarta era amb aquest nom.  

Al Sr. Broch 

Tampoc tinc res a comentar o contradir, és veritat que quan fem les peces més 
assenyalades no les fem totes, jo vull recodar-li el nou tríptic de tot l’Eixample que 
només caben les que hi caben, i a la Dreta de l’Eixample hi ha totes les actuacions 
fetes, com Pg. de Sant Joan, Escola Bressol Carme Viada o el carrer Balmes i aquests 
tres crec que estan dins dels 27. Podem mirar-ho a l’acabar, el que és cert és que hem 
de trobar espais per equipaments a la Dreta de l’Eixample, i també he notat en falta 
que en altres ocasions ha dit per la part de sota de la Gran Via. Hi ha hagut molta 
pressió immobiliària, molts establiments de majoristes, etc.. Ara intentarem, perquè hi 
ha una certa davallada del mercat, accentuar la política de compra de sòl en aquestes 
zones. Si són competència de l’Ajuntament com poden ser espais gent gran o escoles 
bressols, això ho trobarem. Com tots els temes de gestió urbanística no ho parlem fins 
que no tenim pactat el preu amb el propietari. Estic d’acord amb vostè que hem 
d’invertir més a la Dreta de l’Eixample i en concret per sota de la Gran Via. 

A la Sra. Garrido 

La veritat que no sé a quina cantonada es refereix, potser que la llicència no estigui 
per una adreça o l’altra, ja en parlarem, ara no tinc al cap totes les llicències 
concedides, però segur que les trobarem i les revisarem, és part de la nostra feina i 
estarem encantats de fer-ho. 

Respecte a la reserva de pas a les voreres, segons els tipus de voreres és de 2 metres 
o d’un metre i mig, per tant tot vetllador de bar o restaurant, tota parada de botiga, o 
quioscos que són els menys respectuosos en la reserva de pas, la guàrdia urbana té 
ordre de denunciar-ho, com a vegades algun tipus de mobiliari urbà d’hotels, cartells 
de menús o coses d’aquests estil, això ho perseguirem d’ofici, però si alguna entitat o 
persona veu una especial indisciplina, agrairem que ens ho denuncií i actuarem. 
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Al voltant de la Pedrera, com a Rocafort-Entença no més pantalles de protecció, n’hem 
fet alguna perquè pensàvem que això donava més garanties i seguretat, però els 
estudis geològics ens diuen que no són necessàries, però malgrat això en fem algunes 
per oferir alguna garantia més elevada en aquesta matèria. I si que es van col·locar 
més sensors, però ja ni havien a priori, com n’hi ha a totes les rutes de l’AVE. Al carrer 
del Clot ja havien sensors fins a la mateixa presó Model, per tant aquestes mesures 
s’han fet amb les màximes garanties i es fa el seguiment adequat, amb la comissió 
mixta de la Generalitat, Govern central i Ajuntament. 

Al Sr. Sanchez 

Jo només plantejava això per un cercavila que suposi alteracions repetides de trànsit. 
Evidentment, si és un acte en una cantonada o tros de carrer estem encantats de la 
vida d’autoritzar el que demaneu, el que a nosaltres ens preocupa són les situacions 
“in itinere” que puguin suposar talls de trànsit. si és una ruta que sempre va per 
voreres i respecte les senyals semafòriques no hi haurà cap problema. Aquest ens va 
sembla inoportú al mes de març, però en un altre moment es pot autoritzar com a 
Ajuntament sense més problema, tampoc passa rés perquè les manifestacions les 
autoritzi a qui li toqui. 

Al Sr. Companys 

Les llicències es donen perquè tenen dret i no les podem impedir, seria prevaricació no 
signar-les. Les llicències es van donar fa uns 14 o 15 anys, vam haver-hi tres 
promotors que les van demanar en temps i amb els requisits que en aquell moment es 
demanaven, sé que hi vam haver-hi expedients sancionadors i alguns precintes per 
sancions i ho recordo perquè era conseller. És veritat això que vostè diu de que en els 
últims tres anys han tornat a produir molèsties. Vull que quedi clar que no podem fer 
arbitrarietats ni a favor dels locals ni dels veïns, hem d’anar buscant l’equilibri adequat 
en cada cas. 

El sr. Regidor President agraeix les intervencions i les respostes del Regidor en 
aquesta última audiència pública d’aquest mandat dóna per finalitzada la sessió 
d’aquesta audiència pública a les 21:49. 

EL SECRETARI DELEGAT, 

 

Jordi FANDOS i CASES 

Vist-i-plau 
EL REGIDOR PRESIDENT DEL DISTRICTE 
 
 
 
Gerard ARDANUY I MATA 
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